
"Відтанцюють останнім вальсом,
віддзвонять останнім дзвінком" – так
сказав поет з приводу свого останнього
дня в університеті. Так було 3 липня й у
КНУБА. На центральному майданчику
проходила урочиста церемонія приві$
тання випускників КНУБА$2015 із отри$
манням дипломів. І як у поета захід від$
крився вальсом випускників, який сим$
волізував прощання вчорашніх студен$
тів із альма$матер.

Із успішним завершенням навчання
випускників привітав ректор Петро Мусі$
йович Куліков: Університет залишають
такі чудові молоді люди. Це – радісно для
вас і трохи сумно для нас. Але двері рід$
ного університету завжди будуть відчи$
нені для вас…"

Знаками пошани КНУБА урочисто
нагородили кращих випускників$2015
за відмінне навчання, активну участь у
науково$дослідній і громадській роботі.
Їх імена занесли до університетської
"Книги Пошани".

Головою студентського самовряду$
вання КНУБА тривалий час був Дмитро
Гаврилюк. Він дуже влучно побажав
усім випускникам знайти свою стежину
у житті і досягти великих успіхів. Голова
студентського самоврядування КНУБА
Ярослав Говдун також долучився до
побажань усім своїм колегам: "Бажаю
у найближчому майбутньому мудрих
рішень і вірного вибору. Ми пройшли у
стінах нашого навчального закладу

складний шлях – шлях становлення
особистості. І ніколи не забувайте
емоцій, які ви тут отримали: саме вони
допоможуть подолати той життєвий
шлях, який чекає нас всіх за дверима
цього університету".

Музичні, хореографічні, вокальні
привітання колегам та рідному універ$
ситету лунали у виконанні Дарії Павлов$
ської та Анастасії Гайдук, Марини Бров$
ки і Володимира Слободенюка та ін.
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НОВЕ ПОПОВНЕННЯ В КНУБА

ГАЗЕТА "АРХІТЕКТУРА І
БУДІВНИЦТВО" ПРОПОНУЄ

ЧИТАЧАМ ДЕТАЛЬНУ
РОЗПОВІДЬ ПРО НОВИХ
ВСТУПНИКІВ ДО КНУБА.

Держзамовлення 2015 року на денну
форму навчання склало 632 місця на всі
напрямки. Для підготовки бакалавра за

скороченою формою навчання на базі
молодшого спеціаліста на всі напрями,
окрім напряму "Архітектура" та "Обра$
зотворче мистецтво" виділено на нав$
чання за рахунок держави 250 місць.

Поточного року робота приймальної
комісії у КНУБА тривала з 10 липня по 
2 серпня. Перші вступники$2015, які

зранку 10 липня, завітали до стін
КНУБА, отримали подарунки. Ректор
КНУБА Петро Мусійович Куліков зранку
навідав архітектурний корпус, де пос$
пілкувався із вступниками. 

У липні в університеті для вступників
на спеціальності архітектурного факуль$
тету проходив творчий конкурс на нап$
рями підготовки "Архітектура", "Обра$
зотворче мистецтво" та "Дизайн". У ньо$
му брали участь понад 700 абітурієнтів,
серед них багато випускників художніх
шкіл, переможців олімпіад з рисунку.

Всього виявило бажання навчатися в
нашому університеті (стаціонар) рівню
освіти "бакалавр" 7818 абітурієнтів і ос$
вітньо$кваліфікаційному рівню "молод$

ший спеціаліст" – 865 чоловік. Саме
стільки було подано заяв до КНУБА.
– Які особливості цьогорічної вступ�
ної кампанії?

Нагадаємо, в цьому році вперше за$
рахування абітурієнтів проходило за но$
вою схемою. Абітурієнти мали право по$
давати заяви у 5 вишів на три спеціаль$
ності в кожному. Під час подачі заяв лю$
дина повинна була самостійно визначи$
ти їх пріоритетність (вказати, в який вуз
хотіла би поступити насамперед, який
університет знаходиться для нього на
другому місці і ін). Після завершення
прийому всіх заяв автоматична система
на підставі результатів зовнішнього не$
залежного тестування прораховувала

рейтингове місце і повідомляла, чи пот$
рапляє абітурієнт на бюджетні місця у
вузи і на які саме спеціальності.

Якщо абітурієнт потрапляв до ВНЗ
на спеціальність, яка значилася у нього
першою в списку пріоритетів, то його
заяви, розташовані нижче в рейтингу
пріоритетів, скасовувалися автоматич$
но. Зарахування абітурієнтів до ВНЗ за
такими правилами проходило вперше.
Важливо, що при новій системі людина
могла міняти положення спеціальності і
вузу в списку пріоритетів до закінчення
терміну подачі документів.
– Які напрями підготовки користува�
лися найбільшою популярністю?

Традиційно популярні у абітурієнтів
напрями навчання, які є профільними
для КНУБА. Найбільше заяв на вступ
надходило за напрямами "Будівництво"
– 891 заява (спеціальність "Міське бу$
дівництво та господарство", "Промис$
лове та цивільне будівництво") і
"Комп'ютерні науки, інженерія" – 783
заяви, 569 і 567 заяв (спеціальності

Київський національний університет будівництва і архітектури є
провідним навчальним закладом в Україні з підготовки фахівців для
будівельної галузі. Університет готує фахівців за освітньо=
кваліфікаційним рівнем "бакалавр" за рахунок коштів державного
бюджету України. 

Останній дзвінок

ВДАЛОГО ВСІМ ПЛАВАННЯ ПОЗА БЕРЕГІВ РІДНОЇ ГАВАНІ КНУБА!

(Закінчення на стор. 4)



В цьому році з 18 по 20 червня сту$
денти будівельно$технологічного фа$
культету захищали свої випускні роботи
саме на цих підприємствах.

Хочеться одразу зазначити, що на за$
хисті кваліфікаційних робіт молоді люди
презентували перспективні розробки у
сфері будівництва, напрямки яких зазда$
легідь пропонували виробничники. Вели$
ку відповідальність справила на студентів
присутність ректора КНУБА, д.е.н., про$
фесора П.М. Кулікова; Героя України,

Президента корпорації ДБК "Житлобуд",
Президента Будівельної палати України
к.т.н., професора П.С.Шилюка; голови
правління ПАТ "Домобудівний комбінат
№4" к.т.н., професора С.А.Тимошенка; ві$
це$президента ПБГ "Ковальська" В.Ю.
Сурупа; генерального директора ПАТ
"Комбінат Будіндустрія" В.Г. Нестерова.

Для оцінки підготовлених робіт і висту$
пів майбутніх магістрів і спеціалістів в ак$
тових залах підприємств працювала Дер$
жавна екзаменаційна комісія. Її очолював
голова Правління ПАТ "Броварський за$
вод будівельних конструкцій" Михайло
Іванович Дудар, колишній випускник КНУ$
БА. У складі комісії декан будівельно$тех$
нологічного факультету, завідувач кафед$
ри технології будівельних конструкцій і ви$
робів, д.т.н., професор Володимир Івано$
вич Гоц, викладачі та представники відо$
мих компаній$виробників будівельних ма$
теріалів, виробів і конструкцій – директор
ПАТ "Термінал$М" к.х.н., доцент Олек$
сандр Борисович Яменко та головний
технолог ПАТ "ДБК$4" к.т.н., доцент Ва$
силь Петрович Омельчук, завідувач ка$
федри будівельних метеріалів, д.т.н., про$
фесор Катерина Костянтинівна Пушка$
рьова, професор кафедри технології буді$
вельних конструкцій і виробів, д.т.н Раїса

Федорівна Рунова. Серед слухачів при за$
хисті були присутні студенти$співкурсни$
ки, а також колишні студенти – теперішні
фахівці підприємств. 

Петро Степанович Шилюк перед по$
чатком захисту у своєму дуже зворуш$
ливому зверненні до аудиторії пригадав
роки навчання і свої захисти дипломів в
КНУБА, побажавши студентам наснаги
та успіхів. Далі захист дипломних та ма$
гістерських робіт проходив у діловій ро$
бочій обстановці. До його початку про
кожного дипломника декан факультету,
професор B.I. Гоц, оголошував відомос$
ті про якість навчання в університеті та
озвучував середній бал. Після доповідей
та відповідей на запитання членів ДЕК i
присутніх фахівців з підприємств оголо$
шувалися рецензії від фахівців галузі або
підприємств та відгук керівника. Рецен$
зування вcix, без винятку, випускних ква$
ліфікаційних робіт здійснювали провідні
фахівці проектних i виробничих органі$
зацій міста Києва, в тому числі провідні
спеціалісти згаданих підприємств.

Дипломні проекти стосувалася різ$
них напрямків розвитку будівельної ін$
дустрії: сухих будівельних сумішей, то$
варних бетонних сумішей, каркасних
конструкцій із збірного залізобетону, ви$

робів спеціального
призначення, кера$
мічних виробів та ін.
Тематика диплом$
них проектів запро$
понована керівни$
ками відповідних
підприємств і спря$
мована на проекту$
вання технологій
виробництва різно$
манітних внутрішніх
та зовнішніх стіно$
вих панелей для
зведення багатоповерхових житлових
будинків із збірного залізобетону, об'єм$
них залізобетонних конструкцій, багато$
порожнинних панелей перекриття, ви$
робів із ніздрюватих бетонів, самоущіль$
нюючих бетонних сумішей для бурона$
бивних паль, залізобетонних труб та кі$
лець, мостових балок, арматурних виро$
бів, фігурних елементів мощення, різно$
манітної керамічної плитки та ін. При
цьому червоною лінією передбачалось
вирішення задач економії енергетичних
та матеріальних ресурсів на вироб$
ництві, а також підвищення якості з
урахуванням вимог національних та єв$
ропейських стандартів. Всі проекти ви$

конувалися на реальній основі стосовно
до умов заводського виробництва.

Студенти серйозно попрацювали над
своїми роботами, використали
комп'ютерні програми з проектування,
висвітлили деякі спеціальні розділи про$
екту, зокрема результати експеримен$
тальних досліджень, результати вдоско$
налення організації виконання елемен$
тних технологічних операцій.

Важливо звернути увагу й на те, що
під час захисту дипломних робіт студен$
ти, які мають хороший рівень знань з те$
оретичної підготовки, демонстрували їх
як при виконанні проектів, так і у своїх
відповідях на запитання, яких було до$
сить багато, приємно дивували своїми
здоровими пропозиціями.

У 2015 році факультет випустив – 62
фахівця зi спеціальності "Технологія бу$
дівельних конструкцій, виробів i матері$
алів". За словами членів державної
екзаменаційної коміcii (ДЕК), рівень
цього, завершального для молодих фа$
хівців випробування, був досить висо$
ким i відповідав чинним положенням та
інструкціям: на "відмінно" захистилися
– 40 oci6, на "добре" – 20 осіб. 

Після закінчення захисту дипломних
робіт молодій еліті університету було
вручено почесні грамоти про успішний
захист і подяки від підприємств, коштов$
ні подарунки. Підбиваючи підсумки, віце$
президент ПБГ "Ковальська" Володимир
Юрійович Суруп подякував студентам за
чудові виступи, що велися державною
мовою, вже традиційно вручив їм почес$
ні грамоти від президента ПБГ "Коваль$

ська" Олексан$
дра Сергійовича
Пилипенка і заз$
начив, що тільки
на підприємс$
твах групи сьо$
годні можна оз$
найомитись з
найновішим ви$
сокотехнологіч$
ним обладнан$
ням і студентам$
випускникам, які
прийдуть працю$
вати на підпри$
ємство, у цьому
пощастило. Тут
же при захисті
було запропоно$
вано окремим

випускникам шлях на заводи. Відомо, що
сьогодні на підприємствах ПБГ "Коваль$
ська", ПАТ "ДБК №4", ПАТ "Комбінат
Будіндустрія" успішно працюють випус$
кники саме Київського національного
університету будівництва і архітектури,
які успішно реалізують себе, маючи різні
спеціальності, перш за все інженера
будівельника$технолога. 

Тісна співпраця між університетом і
промисловими закладами стала гаранті$
єю працевлаштування молодих спеціаліс$
тів, перед якими відкриваються перспек$
тиви професійного вдосконалення і отри$
мання задоволення від творчої діяльності. 
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Добра традиція факультету БТФ

На будівельно=технологічному факультеті КНУБА широко
розповсюджена виробнича практика студентів і захист атестаційних
магістерських та дипломних робіт спеціалістів на провідних
підприємствах будіндустрії Києва. Це особливо важливо, тому що
для майбутніх інженерів вкрай необхідна наочність, де
безпосередньо на робочому місці наставник передає свої знання і
досвід, знайомить молодих з виробництвом, сприяє формуванню
взаємовідносин в новому колективі. Студенти також отримують
цінну інформацію про те, які навички їм слід розвивати, щоб бути
затребуваними на ринку праці. 
Цим активно займаються викладачі нашого закладу та досвідчені
працівники=професіонали ПАТ "Домобудівний комбінат №4", ТОВ
"Бетон комплекс", ПАТ "Комбінат Будіндустрія".

МОЛОДІ ВЧЕНІ ПРЕЗЕНТУВАЛИ ПЕРСПЕКТИВНІ
РОЗРОБКИ У СФЕРІ БУДІВНИЦТВА



Ще на початку 30$х у
всесвітньо відомій мис$
тецькій школі Баухаусі була
розроблена методика нав$
чального проектування,
згідно якої студентів залу$
чали викладачі до реально$
го проектування. Ці засади
мали широкий розголос на
кафедрі АПЦБС усіма поко$
ліннями викладачів, що
творчо продовжується під
керівництвом завідувача кафедрою доктора архі$
тектури, професора В.В.Куцевича Цьому сприяє
його великий досвід практичної діяльності архітек$
тора, науковця та педагога. 

Так, згідно із погодженою програмою співробіт$
ництва КНУБА із центром соціокультурного проек$
тування Міжнародного Товариства Прав Людини
(керівн. М.М. Мосунов), студентам 5 курсу була зап$
ропонована розробка проекту реконструкції гро$
мадського центру міста Боярки. На кафедрі був
об'явлений конкурс на кращий проект, який оціню$
вали представники замовника (м. Боярка) та викла$
дачі кафедри. Кращими були визнані 9 проектів. 

Ці проекти отримали схвалення Боярської гро$
мадськості на науково$практичній конференції
"Сталий розвиток малих міст в умовах децентралі$
зації та європейської інтеграції України", яка про$
водилася 29 травня 2015 року.

Слід відмітити, що до її організації були залуче$
ні громадські організації міста, завідувач кафедри
АПЦБС, викладачі та студенти.

Окрасою конференції стала виставка проектних
робіт студентів АПЦБС, яка викликала великий ін$
терес та дискусії фахівців, мешканців міста Боярка
та широкого загалу громадських організацій.

Відкрив і привітав учасників конференції на$
родний депутат України Михайло Гаврилюк, який
проводить плідну роботу щодо розвитку Бояр$

ського мікроре$
гіону. 

В рамках кон$
ференції висту$
пали представ$
ники місцевих
міських і громад$
ських організа$
цій. В їх виступах
говорилось про
децентралізацію у малих містах за умови європей$
ської інтеграції України. Професор В.В. Куцевич

представив студент$
ські проекти громад$
ського центру Боярки,
які на його думку спри$
ятимуть покращенню
містобудівної організа$
ції та обслуговування
мешканців міста. Кож$
ний авторський сту$
дентський колектив
зміг викласти свою
концепцію формуван$
ня центру міста і відпо$
вісти на дуже складні
професійні запитання
учасників конференції .

Залишається тільки назвати наших лауреа=
тів конкурсу. Це міжнародні бригади студентів:

№ 1. Джаліліан Газалех (Іран);
№ 2. П.Є. Гороховський, О.С.Коновал, 

О.І Яремчук;
№ 3. Б.Г.Рохманійко, М.А.Алємасов, О.С.Анд$

ріанова;
№ 4. Есседикі Хішам, Хередін Абас, Асгарі Алі

(Іран, Ліван, Марокко).
№ 5. Б.О. Філонов, Р.О.Гордієнко; 
№ 6. О.Ю.Малійов, К.Ю.Малійова;
№ 7. А.В.Шатон, Р.С.Єременко;
№ 8. В.А.Мартинюк, А.Є.Бондарчук;
№ 9. Т.В. Сучик;
Керували студентами професори В.В. Куцевич,

С.В. Єжов, В.Г. Чернявський, доценти В.П. Король,
Т.О. Кащенко, Н.Г. Зенькович, В.В. Приймак, Т.В. Ку$
мова, Л.Ю. Бридня, Є.Л. Яновицький, В.І. Дивак,
А.О. Ахаїмова, О.І. Селиванов, О.Є. Ковальська та ін.

Кафедра зустрічає свій ювілей з великими
творчим піднесенням та здобутками, продовжую$
чи традиції закладені видатними фундаторами ар$
хітектурної школи КІБІ$КНУБА. 

В.В. Куцевич, завідувач кафедри АПЦБС,
доктор архітектури, професор,

М.М. Мосунов, керівник Центру соціокультурного
проектування МТПЛ
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Ювілей – особлива дата

ЦІНУЄМО ЗА ПРАЦЬОВИТІСТЬ І ВІДПОВІДАЛЬНІСТЬ

Учбові і наукові проекти

Кафедра архітектурного проектування цивільних буді=
вель і споруд (далі АПЦБС) в цьому році святкуватиме
85=річчя КІБІ=КНУБА, як одна з фундаторів архітектур=
ного факультету з 1930 року.
На кафедрі у різні роки працювали видатні архітек=
тори України та значні науковці. Це професори 
В.М. Риков, О.М. Вербицький, П.Г. Юрченко, 
Я.А. Штейнберг, В.Г. Заболотний, Ю.Й. Каракіс,
М.П. Сєвєров, В.Г. Кричевський, М.О.Даміловський,
І.В.Моргілевський, А.В. Добровольський, М.В. Хо=
лостенко, Д.М. Дяченко, М.О. Гусєв, Ю.С. Асєєв,
В.В. Чепелик, В.М. Онащенко, Г.І. Лаврік, доценти
Б.В. Орєхов, В.І. Хмельов, В.З. Ткаленко та ін.

СОЦІАЛЬНЕ ЗАМОВЛЕННЯ
М. БОЯРКИ КИЇВСЬКОЇ ОБЛАСТІ

У рамках співпраці між Київським національ$
ним університетом будівництва і архітектури та
Університетом прикладних наук (Jade University of
Applied Sciences, Німеччина) з 3 по 24 травня
пройшов навчальний проект в сфері геодезії, фо$
тограмметрії та дистанційного зондування.

Університет прикладних наук є провідним зак$
ладом вищої освіти північної Німеччини та об'єднує
низку профільних підрозділів в трьох містах Олсен,
Вільхельмсхафен та Ольденбург. Договір про спів$
працю в освітньому просторі між кафедрою Геоін$
форматики і фотограмметрії КНУБА та Інститутом
прикладної фотограмметрії та геоінформатики в
м. Ольденбург (Institute of Applied Photogrammetry

and Geoinformatics) було укладено в 2013 році. У
його рамках діють програми підготовлення та про$
ведення спільних конференцій, презентацій, семі$
нарів, стажування та підвищення кваліфікації про$
фесорсько$викладацького складу університету, а
також проекти студентського обміну з метою під$
вищення якості освіти в сфері фотограмметрії та
ГІС. Керівниками та відповідальними кураторами
міжнародної співпраці є завідуючий кафедрою ге$
оінформатики і фотограмметрії КНУБА д.т.н. про$
фесор Ю.О. Карпінський та директор Інституту фо$
тограммтерії і геоінформатики д.т.н. професор
Люман Томас(Luhmann Thomas). 

Спільний учбовий проект в 2015 році прохо$
див у два етапи: польові роботи з 3 по 10 травня
на території КНУБА та камеральна обробка з 17
по 24 травня в комп'ютерній лабораторії універ$

ситету прикладних наук Ольденбурга. Учасника$
ми проекту стали 7 студентів КНУБА та 9 студен$
тів УПН. Практичними керівниками виступили
викладачі кафедри геоінформатики КНУБА доц.
Ю.В. Кравченко і ас. Д.В. Горковчук та викладачі
Інституту прикладної фотограмметрії та геоін$
форматики проф. Люман Т. (Luhmann Thomas),
викл. Martina Grobe$Schwiep, Тобиас Тиеркаф
(Tobias Theuerkauff).

Під час польових
робіт студентами вико$
нано прокладання гео$
дезичної мережі тахео$
метром Leica TS06,
фотозйомка камерами
Nikon D300, Nikon
D3200 та Sony Alpha
A57та лазерне скану$
вання сканерами Faro
Focus3D та Leica Scan$
station C10. В результа$
ті відзнято головний,
лабораторний та архі$
тектурний корпуси уні$
верситету, спортивний
комплекс, монумент бі$
ля головного корпусу, а

також церкву в парку Островського. В процесі робо$
ти було отримано близько 7000 фотографій, понад
40 сканів загальним обсягом 620 млн точок. За ре$
зультатами камеральних робіт в програмних засобах
Faro Scene та Leica Cyclone студентами побудовано
3D модель головного корпусу та монументу. 

Оцінка результатів та підведення підсумків про$
екту відбулося під час презентації 3D моделі голов$
ного корпусу Університету будівництва і архітекту$
ри студентами в Інституті фотограмметрії та геоін$
форматики (23.05.2015) та в КНУБА (02.06.2015).
За підсумками проекту студенти отримали прак$
тичні навички роботи з геодезичним обладнанням,
досвід роботи з найсучаснішими професійними
програмними засобами на прикладі складного
об'єкту – комплексу будівель КНУБА. Проведення
навчальної практики у форматі єдиного практично$
го проекту протягом двох навчальних тижнів спри$
яє передачі теоретичних знань у практичну площи$
ну на основі самостійного пошуку студентами шля$
хів вирішення завдань та їх опрацювання. 

Окрім навчальної, в межах проекту проводилась
і культурна програма. Як керівниками проекту, так і
самими студентами була організована низка захо$

дів, спрямованих на культурний обмін, зокрема
екскурсії цікавими місцями Києва, Ольденбурга,
Бремена, Гамбурга; прогулянка на пароплаві Дніп$
ром; відвідування музею народної архітектури і по$
буту Пирогово; тур на каное та каяках; екскурсія в
музей Universum в Бремені; вечірки у студентів.

Головними результатами проекту обміну є на$
буття студентами значного практичного досвіду
вирішення прикладних завдань із застосуванням
найсучасніших технологій та встановлення між$
народних зв'язків між студентами України і
Німеччини. Така освітня інтеграція надає можли$
вість молоді отримати професійну підготовку
міжнародного рівня та підвищити компетенцію
майбутніх фахівців. 

Ю. Кравченко, Д. Горковчук
викладачі кафедри геоінформатики КНУБА

Автор представляє проект

Четвертого вересня 2015 року юві$
лей святкує Ірина Афеоніївна Березов$
ська, заступник начальника відділу кад$
рів університету. Свою 40$річну кадрову
кар'єру Ірина Афеоніївна пов'язала із
науковими працівниками КНУБА.

Із сторінок особової справи ми перес$
відчуємося, що Ірина Афеоніївна брала
участь в громадському житті університету,

була членом профгрупи, заступником
секретаря комісії організації управління з
ідеологічної роботи. Неодноразово наго$
роджувалася Почесними грамотами рай$
кому комсомолу м. Києва за проведення
виховної роботи серед молоді.

За час роботи в університеті була
нагороджена Почесною грамотою уні$
верситету, їй оголошувалась Подяка.

Ірина Афеоніївна зарекомендувала се$
бе досвідченим працівником, доброю і
чуйною людиною, яка завжди допоможе
вирішити робочі питання, старанно опі$
кується молодими кадровиками. Корис$
тується повагою у співробітників відділу
та працівників університету.

У 2015 році за багаторічну, сумлінну
працю, зразкове виконання своїх

обов'язків та у зв'язку із ювілейною да$
тою від дня народження І.А. Березов$
ська нагороджена Грамотою Міністерс$
тва освіти і науки України.

Вітаємо і бажаємо успіхів, здоров'я,
довголіття!

Колектив віддділу кадрів 
КНУБА

Обговорення проектів у конференц=залі м. Боярки

Виступ Народного депутата
України Михайла Гаврилюка

Під час оцінки конкурсних проектів

СПІЛЬНИЙ УЧБОВИЙ ПРОЕКТ 
В СФЕРІ ГЕОДЕЗІЇ ТА ЛАЗЕРНОГО
СКАНУВАННЯ

Модель головного корпусу КНУБА у вигляді хмари точок
Point cloud model of KNUCA main building

Учасники проекту – студенти КНУБА та УПН

Екскурсія 3D лабораторією університету 
прикладних наук Excursion by 3D laboratory 

of Jade university
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ВРУЧЕНО ДИПЛОМИ 64
ІНОЗЕМНИМ ГРОМАДЯНАМ

Ось уже 5 років спливло і прийшла пора проща$
тись з тим, що стало таким близьким і займало ва$
гоме місце у серці та душі…

Прийшовши зовсім недосвідченою у КНУБА, а
саме на ФАІТ, я не знала куди йти, що робити, як тут
взагалі заняття проходять, які перерви. З часом ста$
ла звикати до своєї групи, викладачів і взагалі ат$
мосфери факультету. І ось настав той момент, коли у
нас з'явився предмет психологія – це ніби наука про
"внутрішнє ядро" людини. Предмет цей мені дуже
подобається і зараз. Я познайомилась з чудовим
викладачем та хорошою людиною І.М. Мороз, яка
стала для мене прикладом для наслідування. Тут і
перетнулись наші дороги… І я стала у лавах РСС ФА$
ІТу. Ця людина була для мене другою "мамою", чудо$
вим другом та порадником… Скільки досвіду перей$
няла і скільки всього навчилась. І навіть не передати
словами на скільки вдячна…

У РСС ФАІТу займалась нашою газетою – "Моні$
тор ФАІТу". Потім моя дорога перетнулась з нашим
редактором газети КНУБА "Архітектура і Будівниц$

тво" – І.І. Геращенковою. Її коментарі до статей,
трішки критики давали мені змогу розвиватись да$
лі в плані написання статей. Тому, можете оцінити
моє написання, це частково і заслуга мого настав$
ника Ірини Іванівни.

Згодом, взяла участь у виборах голови РСС ФА$
ІТу, де і отримала перемогу. Наші дороги з Іриною
Михайлівною Мороз наблизилися й перетнулися.
Займаючи цю посаду, ми йшли разом "в ногу з ча$
сом", і наш факультет став найкращим! Звичайно, як
він може бути іншим з таким як у нас деканом? Не
пам'ятаю точного моменту особистого знайомства
та я не забуду наших веселих жартів та розмов –
В.М. Смірновим. Його підтримка та розуміння
студради, його жарти та позитив допомагали нам
підтримувати наш ентузіазм і ставати ще кращими. 

Пригадується відразу наш останній спільний
жарт з приводу дошки пошани, адже є люди, яким
моє фото там заважало. Можливо ця людина буде
читати цю замітку. Тому знай, що ці ситуації дали
нам моменти для позитиву та сміху, море жартів.
Надіюсь, що ці мої фото, які зараз у когось, потріб$
ні були більше цій людині і для неї вони важливіші. 

Звичайно, немає нічого вічного у світі та щиро
надіюсь, що у моїй пам'яті та пам'яті усіх тих людей,
з якими я співпрацювала, наші спільні моменти
життя залишаться назавжди. 

Є спогади, які не захочеться віддати навіть за
скарб. Адже вони дорожче. Вони – дорогоцінні ка$
мені пам'яті (Уілкі Коллінз "Місячний камінь"). Цими
словами мені хотілося б закінчити.

З любов'ю до усього ФАІТу,
екс$голова РСС факультету

О.В Бичкова 

Є СПОГАДИ, ЯКІ НЕ ЗАХОЧЕТЬСЯ
ВІДДАТИ НАВІТЬ ЗА СКАРБ …

Виробнича практика в КНУБА в 2015 році відріз$
нялася тим, що майже всі студенти, за окремим
виключенням для студентів МО, працювали на
об'єктах КНУБА. Не все склалося, як планувалося:
не було вдосталь матеріалів на ремонти, не хвата$
ло робочих рук з різних причин і т.д.

Але все таки відзначилися, як завжди в буді$
вельній справі, студенти ПЦБ при виконанні кропіт$
ких, нудних, непоказних, але дуже важливих ре$
монтно$будівельних робіт на Головному навчаль$
ному корпусі КНУБА ( керівник практики О.М. Опа$
насюк) гуртожитку № 7, (керівник практики Н.М.

Балан), навчальному корпусі № 4 ( ке$
рівник практики Т.П. Нагорнюк) та ін.

Зробили свій внесок у підтримання в
належному стані свого рідного КНУБА
студенти, інженерно$технічні працівни$
ки та викладачі університету. Будівель$
ний загін, очолюваний студентом Бог$
даном Пухким, зробив серйозну заявку

на майбутнє, продемонструвавши досить високий
рівень дисципліни і професійної майстерності, пов$
ністю оновивши свій спортзал у гуртожитку № 7,
виконавши цілий комплекс ремонтних робіт. В рам$
ках виробничого впровадження взяли участь у про$
довженні експерименту по застосуванню перетво$
рювача іржі "Контраст" для захисту металевих труб
від корозії перед фарбуванням. На об'єктах КНУБА
це вперше. А початок був зроблений за участю на$
шого студента – практиканта Євгена Підлісного на
житловому будинку № 54$А по проспекту Науки
(ДБК$4) під час минулорічної практики. Виходить,
що в будь$якій справі є місце для творчості і для ви$
нахідливих людей. То ж хай щастить молодим і кміт$
ливим патріотам нашого університету.

В. Савенко,
доцент кафедри організації і управління

СТУДЕНТСЬКА ПРАКТИКА 
НА ОБ'ЄКТАХ УНІВЕРСИТЕТУ

У липні в Київському національному універси$
теті будівництва і архітектури були урочисто вру$
чені дипломи освітньо$кваліфікаційного рівня
"бакалавр" та "магістр" 64 іноземним громадянам 
з 19 країн світу (Китай, В'єтнам, Туреччина, Тур$
кменістан, Грузія, Азербайджан, Іран, Ірак, Коро$
лівство Марокко, Йорданія, Конго, Камерун, Ал$
жир, Єгипет, Ангола, Нігерія, Республіка Білорусь,
Росія, Німеччина), з них – 5 випускників отримали
дипломи "з відзнакою". Це відмінники: Ву Ван Ки$
онг (В'єтнам) та Кхерраті Ісмаіл (Королівство
Марокко) закінчили архітектурний факультет з ос$
вітньо$кваліфікаційним рівнем "магістр"; Мелехі$
на Марта (Республіка Білорусь), Вартанян Самвел
(Туркменістан) – будівельний факультет (освіт$
ньо$кваліфікаційний рівень "магістр"). Шишкін
Артем (Туркменістан) – випускник будівельного
факультету з освітньо$кваліфікаційним рівнем
"бакалавр"

Іноземні громадяни почали навчатися в Київ$
ському національному університеті будівництва і

архітектури з 1948 року, коли прибули перші три
студенти з Албанії. Вони навчалися на архітектур$
ному та будівельному факультетах. Через 5–6 років
у Київському інженерно$будівельному інституті (КІ$
БІ) – так він тоді називався – уже навчалися 20 сту$
дентів з Болгарії, Угорщини, Польщі, Румунії,
Китаю. Потім приїхала молодь з Кореї, Німеччини
та В'єтнаму. У 60$і роки в КІБІ стали вчитися
студенти з Афганістану, які вчилися і захищали ди$
сертації, і підвищували свою кваліфікацію. Більше
6 тисяч студентів із 82 країн світу підготував наш
університет упродовж понад 65 років.

Церемонію вручення відкривав урочистою про$
мовою та теплими словами з найкращими вітання$
ми ректор нашого університету Петро Мусійович
Куліков: "Випускники КНУБА отримали не просто
дипломи, які засвідчують здобуття вищої освіти, а
насамперед престижну та цікаву професію фахів$
ців обраної ними спеціальності". Із найщирішими
вітаннями та побажаннями професійного зростан$
ня звернулися до випускників проректор з наукової
роботи та міжнародних зв'язків Віталій Олексійо$
вич Плоский, декан будівельного факультету Гри$
горій Михайлович Іванченко, декан архітектурного
факультету Олександр Володимирович Кащенко,
представники Посольств Азербайджану, Ірану, Іра$
ку та Королівства Марокко в Україні.

Від імені випускників слова вдячності виклада$
чам висловив випускник факультету автоматизації
і інформаційних технологій громадянин Іраку
Альсіраіфі Вісам Шакір Таліб. Закінчилась цере$
монія теплими привітаннями, обіймами та пам'ят$
ними фото на згадку.

ІУСТ, ІТЕП, КСМ, АУТП). Далі абітурієн$
ти обрали напрями "Геодезія" – 562 за$
яви (спец. ЗіК), "Архітектура" – 538 –
(ДАС), "Менеджмент" – 465 – (МО),
"Будівництво" – 433 – (ВВ). Популяр$
ною була і спеціальність "Безпека ін$
формаційних і комунікаційних систем –
416 заяв – (БІКС), "Економіка підпри$
ємства" – 401 – (ЕП), "Товарознавство"

– 367 – (ТКД) та ін.
– Який був цього�
річний прохідний
бал?

– Щасливчиками,
які витримали кон$
курс і стали студен$
тами профільних
с п е ц і а л ь н о с т е й
"МБГ", "ПЦБ" буді$
вельного факульте$
ту, були 110 абітурі$
єнтів (на одне бюд$
жетне місце тут – 8,1
чоловік. Оволодіти
фахом з комп'ютерних наук зможуть 40
першокурсників (ІУСТ, ІТЕП), де на одне
місце – 19,5 чоловік. Спеціальність
"Комп'ютерна інженерія" зможуть обій$
няти 20 осіб, що вступили на КСМ, тут
за 1 місце змагалося 28,4 чол.
Комп'ютерний фах з автоматизації ін$
тегрованих технологій (АУТП) став дос$
тупним ще 30 бажаючим (на 1 місце –
18,9 чол.). На архітектурному факульте$
ті (напрям ДАС) навчатимуться 116 ба$
жаючих (4,6 людини на 1 місце).

Але абсолютним рекордсменом у КНУ$
БА цьогоріч стали спеціальності: "Економі$
ка підприємства", де за 5 бюджетних місць
змагалися понад 80 чол., "Безпека інфор$
маційних і комунікаційних систем" – 52 лю$
дини на 8 бюджетних місць, "Товарознавс$
тво і торговельне підприємство" – 
40,7 чол. на 9 місць, "Менеджмент" – 
33,2 людини на 14 місць бюджету.

Напрям підготовки геодезія, картог$
рафія та землевпорядкування (ЗіК) є
завжди дуже популярним у КНУБА. На

ЗіК був кон$
курс у 9,3
чоловік на
місце. На
напрям бу$
д і в н и ц т в о
(водопоста$
чання та
водовідве$
дення) фа$
культету ін$
ж е н е р н и х

систем та екології за 75 бюджетних місць
був конкурс у 5,8 чоловік на 1 місце.

Вітаємо усіх, хто отримав змогу до$
лучитися до дружньої студентської 

родини Київського національного
університету будівництва і архітектури!

Підготовлено газетою

Фоторепортаж Володимира Чахояна, 
начальника відділу графіки і дизайну

НОВЕ ПОПОВНЕННЯ У КНУБА (Продовження. Початок на стор. 1)



Валерія Літвинчук (ПНК$41): Смірнова В'ячес$
лава Миколайовича відрізняла глибока життєва муд$
рість. За будь$яких обставин він зберігав гідність і
оптимізм, являв собою приклад істинного гуманізму.
Все своє життя В'ячеслав Миколайович займався
найважливішим і благородним ділом – вихованням
молодого покоління. Він завжди прагнув зробити
наш світ кращим і добрішим. Ми запам'ятаємо
В'ячеслава Миколайовича як істинного інтелігента,
Людину, завжди готову прийти на допомогу. Для ба$
гатьох він був і залишається талановитим і харизма$
тичним керівником, надійним другом і колегою. Піш$
ла з життя людина – душа факультету, без якої всім
буде дуже важко. Світла пам'ять прекраснiй людинi,

яка назавжди зали$
шиться у наших серцях!

Юлія Лактіна (ви$
пускниця ФАІТ$2015):
Мені пощастило поба$
чити В'ячеслава Мико$
лайовича з різних сто$
рін, і я запам'ятала йо$
го як найкращого дека$
на КНУБА – доброго та
чуйного, як справедли$
вого і веселого викла$

дача, чудову людину. Він був дійсно батьком для
нашого факультету, він був тим, кого обожнювали і
студенти, і викладачі ФАІТ!

Валерія Забалуєва (ПНК$51): Этот замечатель$
ный человек останется в моей памяти навсегда та$
ким, что любил свою работу, любил студентов, ни$
когда не давал их в обиду и постоянно гордился мо$
лодёжью! Всегда улыбался и любил наши концерты!
Любил наши выступления, посвященные ему!!!) лю$
бил выступать сам… и публика обожала его!! Вячес$
лав Николаевич был добродушным и весёлым,
всегда мог пошутить и подбодрить!) Внес большой
вклад в историю факультета, и в памяти тех, кто его
знал, останется навсегда светлым, добрым и любя$

щим!!! Помним, любим, скорбим...
Владислав Середа (ПНК$31): Нас покинув

заслужений працівник освіти України, лауреат
Державної премії України в галузі науки і техніки,
академік, професор, найкращий декан, дідусь, та$
то, Людина з великої літери Смірнов В'ячеслав Ми$
колайович. Людина, котра завжди посміхнеться
студенту, доброзичливий, чуйний, привітний він
залишиться в наших серцях назавжди. Завдяки
ньому наш факультет є гордістю Київського націо$
нального університету будівництва та архітектури.
Бог забирає до себе найкращих. Світла пам'ять…

Анастасія Тарабріна (ІТЕП$51): Для каждого,
кто знал Вячеслава Николаевича, он запомнился
разным. Когда он заходил к нам в кабинет творчес$
кой группы, то всегда приносил лишь радость, вы$
зывал улыбку. Наш декан всегда поддерживал нас
во всем, и, когда думаешь, что тебе уже конец, он
всегда подаст руку помощи. Его улыбка, блеск глаз

неизменно поднимали настроение. Увидев его, ты
сразу забываешь обо всем том, что тебя огорчает.
Вспомните последний День факультета! Разве кто$
то смог бы, как он, влиться в атмосферу студенчес$
тва?! Для всего ФАИТа – Вячеслав Николаевич был,
есть и будет строгим отцом и любящим свое дети$
ще папой. Небесного царства и покоя нашему де$
кану Смирнову Вячеславу Николаевичу!

Олексій Некрашевич (АТП$31): Спочатку абі$
турієнт, пізніше переступивши поріг деканату ФАІТ,
зрозумів, що В'ячеслав Миколайович – людина,
яку хочу бачити своїм деканом. Доброзичливий, з
посмішкою на обличчі, він не цурався, проходячи
коридором, потиснути руку звичайному студенту.
З першого дня знайомства став для мене справ$
жнім наставником. Шкода, що його більше немає
серед нас. Таких, як він не було і не буде.

Матеріали сторінки підготувала О. Бичкова,
випускниця ФАІТ 2015

Попрощатися з ним до КНУБА приїха$
ла величезна кількість відомих осіб. Се$
ред них: перший секретар ЦК ЛКСМУ
В.І.Цибух, екс$голова Солом'янської
районної держадміністрації Києва І.П.Сі$
доров, заст. ген директора ТОВ "Укрін$
сталькон ім. В.М. Шимановського"
В.П.Адріанов, президент корпорації
"Укрреставрація" М.І.Орленко, заступник
Міністра регіонального розвитку та будів$
ництва України А.В. Беркута та багато
людей знаних і шанованих – всі вони сво$
го часу були знайомі з В.М.Смірновим.

Бачимо його перед очима. Свій за$
пал і енергію він передавав не тільки як
декан молодим вихованцям факультету
та працівникам кафедри, яку очолював,
але і всім, хто був поруч. Був передусім
педагогом, прагнув, щоб студенти доб$
ре вчилися, сам був для них прикладом,
стимулом до навчання.

В'ячеслав Миколайович багатьом не
лише дав путівку в науку, а й був їх без$

посереднім керівником. Провідний вче$
ний Української наукової школи "Механі$
ка руйнування ґрунтів і порід", він зробив
вагомий внесок у теорію робочих проце$
сів землерийних машин, розробив нау$
кові формування високоефективних
робочих органів будівельних машин. 
У складі колективу кафедри будівельних
машин створено нові конструкції робо$
чих органів для умов будівництва БАМу,
які впроваджені у народне господарство
зі значним економічним ефектом.

На основі його досліджень прове$
дені роботи по створенню та впровад$
женню у народне господарство робо$
чих органів будівельної та землерийної
техніки. Роботи велися за такими ос$
новними напрямками: розробка ков$
шових робочих органів з принципово
новими властивостями наконечників;
розробка і створення зубів розпушува$
чів; створення пристроїв для утворен$
ня свердловин; конструювання і ство$
рення машин безперервної дії попе$

речного копання; розширення техно$
логічних можливостей одноковшових
екскаваторів і ін.

Створені робочі органи машин неод$
норазово демонструвались на міжна$
родних і республіканських технічних

виставках і відзначені дипломами та ме$
далями. 

Як науковець, професор Смірнов був
дуже плодовитий: є автором 11 моногра$
фій, понад 150 наукових статей у фахо$
вих виданнях та понад 30 авторських сві$
доцтв на винаходи і патентів України. За
цикл праць "Наукові дослідження, роз$
робка та впровадження низькоенерго$
ємних технологій і техніки в будівництві"
у складі авторського колективу в 2003
році присуджено Державну премію Укра$
їни в галузі науки і техніки. Лауреат Між$
народної премії ім. О.Г. Неболсіна, премії
ім. М.С. Буднікова Академії будівництва
України, премії ім. Платона Української
академії наук. Дійсний член Академії бу$
дівництва України, Української академії

наук, Міжнародної академії наук екології
та безпеки життєдіяльності.

На факультеті, який він очолював про$
тягом 30 років, за його безпосередньої
участі створені навчально$науково$ви$
робничий комплекс, науково$дослідний

інститут будівельно$дорожньої техніки і ін$
женерної техніки, понині діє семінар з під$
готовки практиків з вищою освітою за
напрямом "Підготовка і управління проек$
тами", ведеться підготовка фахівців з се$
ми спеціальностей, щорічно випускається
понад 300 кваліфікованих спеціалістів.

Брав активну участь у громадській
роботі: був головою секції будівельної
техніки і автоматизації науково$методич$
ної комісії з будівництва Української асо$
ціації "Кадри будівництву", членом ред$
колегій міжвідомчого науково$технічного
збірника "Гірничі, будівельні, дорожні та
меліоративні машини", науково$техніч$
ного журналу "Техніка будівництва" і
збірника наукових праць "Управління
розвитком складних систем".

За особистий внесок у розвиток віт$
чизняної науки нагороджений Почесним
званням "Заслужений працівник народ$
ної освіти України" (1998), знаком "Від$
мінник освіти України" (1998), Почесною
грамотою Кабінету Міністрів України
(2001), Почесною грамотою МНС Украї$
ни (2003), Почесною грамотою Держбу$
ду України (2004), Почесною відзнакою
"За активну громадську роботу" (2005),
знаком "Знак Пошани" (2006), знаком
Міністерства освіти України "За наукові
досягнення" (2006), медаллю НАП Укра$
їни "Ушинський К.Д." (2012).

Ордена тьмяніють, почесні грамоти
від часу жовтіють… Кращою нагородою
вчителю і вченому є пам'ять про нього в
серцях учнів, колег, друзів, співробітни$
ків. Ми завжди будемо пам'ятати
В'ячеслава Миколайовича. Поки живі.
Світла і вічна пам'ять!

Колектив кафедри будівельних 
машин ім. Ю.О.Вєтрова, 

друзі, знайомі
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П'ятого серпня колектив Київського національного університету
будівництва і архітектури прощався з учителем для молоді і колегою
для співробітників В'ячеславом Миколайовичем Смірновим,
довголітнім працівником, чиї порядність, щирість і сумлінність були
прикладом для багатьох. 
Декан факультету автоматизації і інформаційних технологій (ФАІТ),
завідувач кафедри основ професійного навчання, Заслужений
працівник освіти України, лауреат Державної премії України в галузі
науки і техніки, кандидат технічних наук, професор В.М.Смірнов
відійшов у вічність 3 серпня 2015 року після важкої хвороби.

Смірнов В'ячеслав Миколайович – еталон, взі$
рець для наслідування для всіх на факультеті АІТ та
КНУБА загалом. Ця людина все життя присвятила
вихованню нації, і ми вдячні йому за це! 

"Життя іде і все без коректур І час летить не сти$
шує галопу"… (Л.Костенко). Як влучно сказано! От
уже і немає з нами нашого
наставника та головної лю$
дини на факультеті… Хочу
поділися спогадами і дум$
ками про В.М.Смірнова.

Працюючи з В'ячесла$
вом Миколайовичем дов$
гий час, було багато різних
моментів. Будучи головою
студентського самовряду$
вання, ми тісно співпрацю$
вали у всіх питаннях фа$
культету. Він завжди вислу$
ховував нас, а ми постійно
прислухались до нього. Його думка була важливою 
і пріоритетною. Декан завжди підтримував наші ідеї,
ентузіазм і проекти, всякчас рахувався з студент$
ством і поважав їхню думку, входив у становище і ро$
зумів. Немає напевно студента на факультеті, який
би не знав нашого декана і не поважав його.

Хочу наголосити на тому, якою він був чудовою
людиною. Сяюча посмішка, жарти, підтримка і муд$
ре слово було незамінним. Його позитив та опти$

мізм додавали наснаги для роботи далі, для досяг$
нення цілей та просто навчання.

Згадуючи нашу останню розмову, було видно
як він боровся, він настільки сильна людина, що
при болі він посміхався і завжди запитає: "Як спра$
ви?" В'ячеслав Миколайович боровся до остан$

нього, я це знаю… 
При цій розмові він

щиро вірив у майбутнє
України і нашого універ$
ситету. Надіявся, що нас$
тане порядок і ми всі бу$
демо отримувати якісну
освіту, адже це залежить і
від нас! Прийдуть відпові$
дальні студенти з бажан$
ням бути освіченими, а не
такі, що просто прагнуть
мати диплом у руках! 

Давайте спробуємо
виконати ці надії близької усім нам людини! Давай$
те тримати статус нашого факультету і робити його
кращим, давайте зробимо все, щоб студенти отри$
мували якісну освіту та стали хорошими спеціаліс$
тами, щоб він нами гордився! 

Як кажуть: "Господь дав, Господь і забрав". Нехай
земля йому буде пухом. Вічна пам'ять та вічний покій! 

Оксана Бичкова, випускниця ФАІТ 2015

ВІН ЩИРО ВІРИВ У МАЙБУТНЄ
УКРАЇНИ І НАШОГО УНІВЕРСИТЕТУ

ПРИСВЯЧЕНО ДОБРІЙ ПАМ'ЯТІ
В'ЯЧЕСЛАВА МИКОЛАЙОВИЧА СМІРНОВА

Із смертю В'ячеслава Миколайовича Смірнова
– відомої в КНУБА людини, декана важко погодити$
ся. 46 років свого життя віддав нашому навчально$
му закладу. Про його організаторський талант, чуй$
не ставлення до людей, бажання допомогти згаду$
ватимуть люди ще довго. Дуже прикро, що дово$
диться про нього тепер промовляти: "був"… Ще
під час прощання газета запитала співробітників,
яким В'ячеслав Миколайович їм запам'ятається…

В.Г.Дзюбенко, ст. викладач кафедри охорони
праці та навколишнього середовища, полковник за$
пасу: "Це людина – рух, генератор ідей, великий жит$
тєлюб, надзвичайно добрий, толерантний до студен$
тів, викладачів, завжди готовий прийти на допомогу… 

Мені як військовому запам'ятався учбовий збір
курсантів(студентів) КТУБА (тепер КНУБА) в серпні
1985 року на території Навчального центру інже$
нерних військ Київського військового округу в се$
лищі Пухівка. Це був перший рік В'ячеслава Мико$
лайовича на посаді декана факультету. Він був при$
сутній під час прийняття студентами факультету
АБВ військової присяги. У мене збереглося фото з
цього заходу. Я сфотографував декана Смірнова
поруч із тодішнім начальником військової кафедри
КТУБА, полковником Є.В.Мельником.

Якраз тоді новопризначений декан і проявив
батьківську турботу і піклування до своїх студентів,

домовившись з начальником військової кафедри
Є.В.Мельником про надання молодим курсантам
короткострокових відпусток за сімейними обста$
винами…

І ще хотілося б підкреслити: його великим по$
мічником і ангелом охоронцем по життю була дру$
жина Лідія Анатоліївна Демідова, однокурсниця. 
З нею він прожив 50 років. Робота ж і спорт були
його найбільшим захопленням".

І.І.Назаренко, завідувач кафедри машин і об$
ладнання технологічних процесів (МОТП), д.т.н.,
професор: "За час співпраці з В'ячеславом Мико$
лайовичем найбільш проявилися такі характерні
риси, як професіоналізм і відповідальність. Будь$
яка справа виконувалася ним на високому профе$
сійному рівні. Бережно і дбайливо ставився він до
викладачів і студентів. Пригадую випадок із органі$
зацією першої міжнародної конференції "Енергоз$
берігаючі машини і технології", яка проводилася на
ФАІТі і була присвячена 50$річчю кафедри МОТП. 

В'ячеслав Миколайович із притаманною йому
прискіпливістю допоміг кафедрі організувати захід,
зібрати всіх на засідання, виступив із промовою що$
до діяльності кафедри і факультету в цілому.

І головне. Саме професору В.М.Смірнову нале$
жить вся робота по розширенню факультету автома$
тизації і інформаційних технологій, укріпленню його
кафедр, створення позитивного іміджу факультету.
Його ім'я і діяльність є по праву однією з найвидатні$
ших сторінок в розвитку факультету і університету. 

Вічна пам'ять йому і його діяльності!
Підготовлено газетою

1985 р. В.М.Смірнов поруч Є.В.Мельником 
на учбовому зборі в с. Пухівка

ЛЮДИ ЗГАДУВАТИМУТЬ ЙОГО 
ЩЕ ДОВГО…

СТУДЕНТИ ФАІТ: "ВІН БУВ
СПРАВЖНІМ НАСТАВНИКОМ 
І БАТЬКОМ ДЛЯ НАС"…

Хвилина прощання



"Всё случилось весной, когда мне
предложили поехать на соревнования в
Хорватию. Недолго думая, уже через
день, стоял в очереди в визовом центре.
Собрать вещи – тоже проблему не сос$
тавило, так как путешествовать мне не в
первый раз… И, наконец, вот оно, то
долгожданное мгновение, когда ты вы$
рываешься из рутины и серых будней
навстречу новым впечатлениям. Путе$
шествия – это моя страсть, также как и
скалолазания, на чемпионат по которо$
му мы ехали.
Один день в
дороге мо$
жет заме$
нить десяти$
летия обыч$
ной жизни.
Нас было пя$
теро, ехали
мы на маши$
не. Несом$
ненно, ком$
пания – одна
из самых
важных час$
тей путешес$
твия, как го$
в о р и т с я :
"Поеду хоть
на край света, было бы с кем". И именно
таким коллективом мы и поехали. 

Как бы весело не было, а чемпионат
Европы все приближался. Кураж усили$
вался. Для меня это были очень ответс$
твенные соревнования, на которых не
было места страху и неуверенности. Не
оборачиваться назад, показать свой
максимум – вот была моя задача, и нич$
то не могло мне помешать. Настрой был
прост, только я и траса, которую мне
нужно было преодолеть.

23 часа в дороге пролетели как нес$
колько секунд, по$настоящему я очнулся
уже под скалой, за минуту до старта,
смотря наверх и пытаясь увидеть фи$
нишный флажок, трепыхающийся на вет$
ру в восьмистах метрах над моей голо$
вой. Я слышал каждый удар своего сер$
дца и между ними проживал по еще од$
ной жизни. Адреналин медленно, но уве$
ренно впрыскивался в кровь. Нервы бы$
ли накалены до предела. Все резервы
организма готовы выплеснуться одним
мощным потоком на рывок, который мо$
жет стоить мне победы или даже жизни.
Сотни, а может и тысячи людей позади
постепенно растворялись в моем созна$
нии, а соперник и вовсе исчез. Только я и
трасса. Так прошли шестьдесят секунд. 

Прозвучал стартовый сигнал. Тра$
тить сразу все силы было равноценно

проигрышу, но и медлить тоже нельзя.
Пересекая отметку в двести метров, по$
года наградила нас ураганным ветром и
тропическим дождем. Со скалы либо
сдувало, либо смывало потоками воды,
грязи и камней. Про видимость гово$
рить, думаю, и вовсе нет смысла. Трасса
усложнялась в геометрической прогрес$
сии из$за усталости, сдержанного стра$
ха и погодных условий. Но останавли$
ваться было нельзя. Никогда не сдавать$
ся, несмотря ни на что. Я вспомнил про

недоеден$
ный бур$
гер, расс$
троился,
собрался,
р в а н у л .
Тогда ме$
ня толкала
мысль о
том, что
буду я
рассказы$
вать сыну
про эти
соревно$
вания, и
чего бы
х о т е л
б о л ь ш е

сказать: "сынок, понимаешь, было хо$
лодно, дул ветер, а тот бургер.. Я был в
плену страха, прости…" или же "сынок,
несмотря ни на что – я сделал это!". И так
я лез, что было мочи, отметки пролетали
у меня под глазами: 300м, 400м, 500м.
Где$то позади меня жужжал спасатель$
ный вертолет. Мой соперник нашел убе$
жище в пещере посреди стены...

Шестьсот метров, семьсот. Камень
обламывается под моей рукой, ноги
проскользили по мокрой скале, крик
отчаяния застрял в горле, скользя
пальцами рук по скале и окрашивая её
в бардовый цвет, летел вниз. Где$то
глубоко в сознании все дальше и даль$
ше отдалялся гордый взгляд отца, по$
ощряющая и счастливая улыбка мамы,
крепкое пожатие руки тренера, под$
бадривающие похлопывания и вос$
клицания друзей. Есть! Маленький
кармашек на пол фаланги возвращает
меня на дистанцию. Я снова в игре и
теперь уже до победного конца. Прео$
долев последний карниз, выбрался на
самый верх. Грязный, мокрый, еле
стоял на ногах, но, черт возьми, я сде$
лал это! Победил самого себя. Свой
страх, усталость, боль. Это чувство
невозможно описать. Именно в такие
моменты ты – король вселенной.
Спросите, для чего это делаю, ради

чего рискую жизнью, здоровьем, трачу
время? Потому что секунда там, на
скале, на вершине, эти чувства, да все
вместе стоит десятка жизней. Именно
тогда я по$настоящему жив. Именно
так закаляется во мне характер, так я
становлюсь мужчиной. И это приклю$
чение навсегда останется у меня в па$
мяти, хоть мы и заняли второе место.

Дальше нас ждали море, пляжи, му$
зыка, девушки, немного пива и прочих
прелестей. Отдыхали еще две недели.
Повидали немало чудесных пейзажей.
Побывали во многих городах. Познако$
мились с множеством хороших и не
очень людей. Одной фразой – поездка
удалась. Больше путешествуйте, ведь
жизнь$то она одна!"

Никита Добренко, 
КН$22
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Спорт

Бліц=інтерв'ю

Соревнования

З 22 по 26 липня в Одесі в спортком$
плексі Національного університету
"Одеська юридична академія" відбувся
грандіозний боксерський захід – ХIХ Між$
народний турнір, присвячений пам'яті ви$
датного одеського боксера, МС МК СРСР
Семена Трестіна. Він зібрав понад сотню
спортсменів – боксерів з різних куточків
України, а також із Молдови, Придніс$
тров'я, Азербайджану, Дагестану…

У склад жури турніру пам'яті Семена
Трестіна – 2015 увійшли, окрім головую$
чих, судді, рефері з різних міст України.
Від нашого КНУБА брала участь суддя
Саіда Фарухівна Гасанова, викладач ка$
федри ФВіС.

Наголошуємо, що з нинішнього року
турнір пам'яті Семена Трестіна, організо$
ваний Федерацією боксу Одеської облас$
ти, став "майстерськім" – його переможці

автоматично отримують звання майстра
спорту.

Тепер про результати змагань: Роман
Грищенко (АРХ$33Б) зайняв 3 місце, Анд$
рій Онищенко (ГІСТ – 41) – 4 місце. Вик$
ладача кафедри ФВіС Гасанову Саіду Фа$
рухівну нагородили кубком "Кращій суд$
дя турніру".

В мае 2015 года проходили Международ=
ные соревнования по альпинизму на ска=
лах Национального парка Пакленица в
Хорватии, в городе Селине. В них принял
участие студент уже второго курса (КН=
22) ФАИТА нашего университета Никита
Добренко с членами своей команды.
Его тренер и напарник, заслуженный
тренер Украины Михаил Шалагин, явля=
ется так же тренером команды Киева по

альпинизму. В команде Ни=
киты участников немного – 
8 человек. Все они из разных
городов – зато отлично ла=
дят, превосходные друзья.
На этом соревновании по
альпинизму команда из Ук=
раины, заняла второе, два
третьих и восьмое места.
Газета предлагает читате=
лям интересный рассказ Ни=
киты Добренко о том, как
проходят такие соревнова=
ния, что чувствуют его учас=
тники и др.

"ГРЯЗНЫЙ, МОКРЫЙ, ЕЛЕ
СТОЯЛ НА НОГАХ, НО, ЧЕРТ
ВОЗЬМИ, Я СДЕЛАЛ ЭТО!"

XIX МІЖНАРОДНИЙ ТУРНІР 
З БОКСУ ПАМ'ЯТІ СЕМЕНА
ТРЕСТІНА

За 2014–2015 навчальний рік ми пережили багато драма$
тичних подій. І бажаючи один одному вдалого відпочинку під
час канікул, часто зичимо собі взаємно миру. Миру й добра
всій державі. Нарешті припинити цю криваву війну. Як написа$
ла хорватська письменниця та журналіст Славенка Дракулич,
"Війна починається з моменту, коли ви перестаєте запам'ято$
вувати імена жертв і рахуєте їх цифрами".

Події останніх кількох місяців в Україні доводять, що навіть
за доволі короткий час змінитися може дуже багато. Кожен
навчальний рік приходять нові першокурсники, ми наближає$
мося на курс ближче до завершення університету, в когось
після літньої сесії з'являється стипендія, у когось зникає. 

З ЧИМ ЗУСТРІНЕ НАС ПЕРШОВЕРЕСЕНЬ, СПРО=
БУВАЛИ "НАПРОГНОЗУВАТИ" НАШІ СТУДЕНТИ.

Роман Каширський, 
студент IV курсу КНУБА:

Ми переможемо

Після канікул до університету прий$
дуть нові студенти, які розпитуватимуть
усіх довкола про розташування аудито$
рій. Ми переможемо у війні із загарбни$
ками. Не знаю як. Думаю, представни$
ки різних держав, політичних і силових

блоків мали б спільно і мирно вирішити ситуацію, яка склала$
ся в Україні. Адже кожна агресія до однієї держави є загрозою
світовому порядку.

Оксана Цой, 
студентка IV курсу університету:

Зміниться життя університету

Я вступаю в магістратуру, тому спо$
діваюся, що 1 вересня буду студенткою
першого року магістратури. Через два
місяці зміниться, напевно, життя всього
університету, бо вступила в дію вже час$
тина нового закону "Про вищу освіту".

На швидку стабілізацію ситуації на Донбасі сподіваюся мало.

Остап Човнюк, 
студент III курсу КНУБА:

Нас не здолають

Новий навчальний рік – це щоразу
нова сторінка нашого життя. Якою вона
буде, залежить від того, як пройде літо.
За два місяці, з ухваленням необхідних
законів та здійсненням інших кроків, що
допоможуть реформувати країну. Спо$

діваюся, що підходитиме до кінця й війна. За свою свободу ми
будемо боротися до останнього. Нас не переможуть, бо ми не
дамо цього зробити. 

Марія Лагода, 
студентка III курсу:

Ціни зростуть

Через два місяці ситуація в Україні
дещо стабілізується. Але ціни зростуть.
Зараз я переводжуся зі стаціонару на
екстернат. Цьогоріч у КНУБА скасували
багато розважальних заходів. Думаю,
така тенденція триватиме ще кілька мі$

сяців, бо наш університет – патріотичний, ми співчуваємо
сім'ям загиблих майданівців і військових, а також маємо спіль$
но допомогти пораненим, які потребують дорогого лікування.

Ксенія Сировацька, 
студентка II курсу університету:

Жодних реформ 
ще не відчуємо

Всі канікули однакові. Після них все
залишиться, як зараз. Хіба трошки від$
починемо. Заміж не піду, бо не хочу, –
мені ще рано. У державі ситуація теж не
зміниться. Хіба би Президент сам захо$

тів щось зробити нарешті. І ніяких реформ ми ще не відчуємо.
У нас все робиться надто повільно.

Міркувала й опитувала Анна Марушко

ЯКИХ ЗМІН ОЧІКУЄТЕ ЗА ЧАС КАНІКУЛ?

29 серпня на 88 році життя пішов з
життя Юрій Опанасович Піщаленко,
учасник Великої Вітчизняної війни,

кандидат технічних наук, професор,
Лауреат Державної премії України,
Дійсний член Академії будівництва,
Лауреат премії ім. А.С.Буднікова, на$
городжений званням "Відмінник осві$
ти України" та багатьма Державними
нагородами.

Автор понад 100 наукових праць.
Все життя віддав служінню народові
України, виховав сотні спеціалістів$
будівельників, науковців, достойних
громадян України. 

Вічна пам'ять і вдячність колег, спів$
робітників, учнів, громадян м. Києва
порядній людині, яка гідно виконала
свій громадянський обов'язок, чесно і
достойно прожила життя.

Колеги, учні, друзі

ПАМ'ЯТАТИМЕМО


